兴起燃烧的心灵
父母和导师培育出爱上帝的下一代
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引言

       这本书是为那些渴望他们的孩子追求生命中真正有意义的事---即真正全心、全灵、全意和全力爱上帝，并将神放在生命的最优先位置的父母所设计的。一旦觉醒过来，我们将看到他们的生命里带着燃烧的心，完全活出神给他们的命定！
       这本书也适合那些不一定是有血缘关系，但却是属灵的父母，同样在培养孩子和青少年的导师们。使徒保罗在林前4:15说，“你们学基督的，师傅虽有一万，为父的却是不多，因我在基督耶稣里用福音生了你们。”当前一个急迫的需要，就是兴起一代属灵的父亲、母亲，来帮助他们走在神对他们的呼召之中。
       希望我们的孩子和那些受我们影响的人，成为医生、护士、律师、药剂师、宣教士、领袖，或政治家确实是好的想法。但是，把第一诫命放在第一位置，并把“最重要的放在重要之上”建造在他们的价值观里是必要的，使他们爱和顺服那位为了更伟大目的而创造他们的神。从而把上帝和上帝的道路放在孩子一生的中心位置，其他的成就都是神额外加给他们的恩典。
       上帝正在兴起全心寻求祂和带着燃烧的热情爱祂的世代。耶稣确实快要回来了，这一次主是作为荣耀、得胜的新郎、国王而来。这个不朽的场景很快就将来到。在这之前，有灵魂的大收割，许多人会来认识主。地上的大批敬拜祷告勇士们会彰显出新妇们对要来的新郎主耶稣炙热的爱，迎接祂第二次再来。 
       所以，这本书的目的，就是要来兴起火热爱上帝的世代，让这个世代的年轻人在真理里面觉醒，清楚自己的命定，为主耶稣的再来而预备道路。
       我总是怀着强烈的愿望，要在我的生命中实现上帝给我的命定，同样的，也看见基督里所有的肢体都在实现自己的命定。
       我和我丈夫从1995年开始，就参与多伦多复兴运动的领袖团队。我们有幸成为这次圣灵运动其中的一员，这个运动触摸了全球千万的人。我们看见天父的爱倾倒下来，无数的心灵和身体得到医治，无数的灵魂得到拯救，圣灵极有能力的触碰，无数的心灵在神亲密之爱中被唤醒。从2003年开始，我们也参与在全球的赞美祷告运动之中。我帮助带领建造本地和全球祷告殿的工作。虽然非常令人兴奋和得奖赏，但有一件更优先的事情，是先于事工，讲台，或得到头衔之类的。
       我们第一件事工，就是服事我们的家庭。我不愿意为了改变世界，以只能失去我的孩子为代价。我的事工开始于服事我的主（包括主的家），其次是我的丈夫和我的孩子。
       我不是一个心理学家，也不是一个神学家。我不赞同时下很流行培养特殊孩子的策略。我是六个孩子的母亲，他们的年龄在23岁到11岁，分别是：Judah, Gabrielle, Aquila, Phoebe, Zoe, Glory Anna---他们都热爱主，也都走在先知性的个人命定里并不断的在提升。我也有无数的属灵孩子，我也有幸能影响他们。我爱主；我爱祂的话语和祂的道路。我之所以写出这些真实生命的见证，是希望看见更多的下一代被释放出来，进入他们的命定。每一章的结尾，你将看到我的孩子们，以及其他孩子们的见证，他们分享出这本书中所写的众多原则是怎样影响了他们的生命和与神的关系。
       我当然并不是在所有事情上都做得正确。记得很多的时候，我犯错或是没有听从我现在所给出的建议。有时我无话可说，只能说“对不起，主，对不起。”在这样的时刻，主的声音在灵里打断了我的自责，“主说：我遮盖了你的过犯。”祂的平安扫除了我的焦虑。此刻我知道我要完成做母亲的职责，上帝将做祂的部分，在我软弱时，神会做美善的事。祂是一个最好的天父！
       ------- 

       我有一个有先知恩赐的朋友，他最近作了一个梦是关于主将把全球的复兴带到世界。在梦中，年日迅速前进，然后他成了一个年老的人，正被众多年轻人簇拥着，这些人都是在这场从未见过的全球复兴中的青年领袖们。他们在问这位年老的人。这场极大的觉醒是怎样开始的。“这复兴是怎样开始的？”他们询问。“我们询问是因为整个世界都燃烧起爱神的火焰了。”
       在他的梦里，我的朋友回答，“它开始于一群火热爱主的人。年轻的男女们一起聚集在各个爱火燃烧的房间里，然后他们开始呼唤降下从神而来的爱火。祷告之家和敬拜殿扩散到全球各处，这燃烧之火使得他们闻名。这些爱火燃烧的房间中充满了爱火燃烧的人群，他们日日夜夜的呼唤求上帝之火横扫全球。”
      我的朋友回忆说，“我坐在椅子上，深深感觉到这些青年领袖们所散发出来的爱。我感觉就像一位骄傲的父亲，我惊奇于这些年轻人对主的饥渴，我把一生跟随主并见证了如此大的全球复兴的一切所得都完全倾倒给他们。
        ------- 
       全球燃烧爱耶稣之火开始于祂的新妇火热的心---这代表着母亲们，父亲们，儿子们和女儿们都兴起来爱慕耶稣。作为一个生活中的母亲同时也是信仰上的母亲，我愿意帮助这世代---带着燃烧的激情和热情，为那一位真正配得的毫无保留的委身奉献！
       这是我的祷告，就是在这本书里，你可以找到智慧的金矿和真理的工具，来作为你在这养育或培育的崇高呼召里所使用。这是真实的， 我们作为父母能在家中拥有培养下一代的时间实在是太短了太有限了。享受这个旅程。确实，“儿女是耶和华所赐的产业，所怀的胎是他所给的赏赐。”箴言127:3       

1、成为榜样

林前11:1：你们该效法我，像我效法基督一样。
       汤姆士，活泼，集中注意力，周密。他的父亲，一个在全北美林木轻工业公司的主管负责人，也是一个充满信心，深深的爱他的妻子和三个孩子。现在，汤姆士是一个著名大学商业系的学生，总是欣赏他父亲，并追随父亲的脚踪，正在成长为像他父亲一样的人。
       Lindsay 是一个问题少女。她3次进过监管所，也进过监狱，现在正在完成法庭宣判的社区服务工作

她的父亲，一个前华尔街交易员，酗酒并吸食毒品。因为内幕交易，藐视法庭，家庭暴力等被起诉在监

狱里呆了很多年 --- 。Lindsay 轻视她的父亲，不愿意和他讲话，她也正走在步他父亲后尘的路上。
       汤姆士和Lindsay今天生命的光景是受什么直接影响呢？就是父母亲的榜样。
       Fred的爸爸在他2岁时就离弃了他妈妈和他。这件事使得他的儿童成长年代很没有安全感。当Fred进入中学后，一位中学老师同时也是高中的足球教练开始花时间和他在一起，训练他，把Fred保护在自己的遮盖下面。他帮助Fred走上了一条积极的、有使命方向的道路。也像他展示出作为一个父亲和丈夫应该有的样式。
       提摩太的妈妈和祖母是敬虔的妇人，但是他的父亲却是一个外邦非信徒。使徒保罗对提摩太书信的开头写到：“奉我们救主神和我们的盼望基督耶稣之命，作基督耶稣使徒的保罗，写信给那因信主作我真儿子的提摩太。”
       是什么影响了提摩太和Fred的生命，使得他们活出了这样的生命呢？ 是导师的榜样。
父母亲和导师的榜样

       不管我们是否知道或是否喜欢，作为父母亲和导师们，我们是如何生活的，就是我们能对孩子们说出的 最有力的语言。小小的眼睛在看，小小的耳朵在听，家庭生活的状态和模式已经在产生深远的影响。
 如果我们在生命中和家庭里显示出圣灵的果子，我们就在向孩子们和门徒们传播同样的品格。有丰富的爱，喜乐，平安，忍耐，恩慈，良善，信实，温柔，和节制（西5:22-23），这是圣灵在我们生命中掌管肉体的明证。我们会帮助孩子们产生同类的性情。相反的，在我们生活中若体现出仇恨，负面，敌意，不耐烦，冲动，害怕，羞愧，不能坚持，和缺少自我节制，将会带给幼小的孩子们没有安全感，受伤害的心，和类似的行为。
耶稣是我们的榜样
 耶稣不仅是地上最伟大的榜样，而且祂也着重教导了作为榜样的原则。祂跟随祂的天父的脚踪，说：“耶稣对他们说，我实实在在地告诉你们，子凭着自己不能作什么，惟有看见父所作的，子才能作。父所作的事，子也照样作。”（约5:19）主耶稣代表他的天父，说：你们若认识我，也就认识我的父。从今以后，你们认识他，并且已经看见他。人看见了我，就是看见了父。（约14:7.9）
       基督徒样式应该是一个丰富多彩的生命。耶稣立了一个仆人的榜样，告诉祂的门徒们，祂来是服事人的，不是被人服事的（太20:28）。祂也是我们学习祷告，饶恕，能力，权柄的榜样，和最主要的是爱的榜样。祂的谦卑同样需要我们效法，因祂本是被尊荣的上帝的儿子。保罗在腓力比书2:5-8说：“你们当以耶稣基督的心为心。他本有神的形像，不以自己与神同等为强夺的，反倒虚己，取了奴仆的形像，成为人的样式。既有人的样式，就自己卑微，存心顺服，以至于死，且死在十字架上。”
心灵的医治

       是什么拦阻我们成为孩子们的好榜样？经常对我们造成影响的榜样，最大的来源是我们的父母亲，但也有权柄形象，同辈压力，朋友，文化，和社会。加上我们心灵上受的伤害，使我们产生不属神的表达，不敬虔的回应和行为。
       你可以给你孩子的一个最大的礼物就是一个健康的婚姻；你可以献给你的婚姻的最大礼物就是一个健康的你。

       ------我和我丈夫接受了医治事工的服事，医治我们心灵的创伤和砍断家族遗传的咒诅，使之不能影响到我们孩子们的生命。
       举例说，在我成长的年日，怒气经常在我的家庭里爆发。我爷爷是一个愤怒的人，我从亲戚们讲的故事
里听到，祖父是怎样以不可遏制的暴怒对待我的父亲。事实上，不是殴打，就是把他关在荷兰老家在地下室里很长一段时间。因为不明白，也没有得到心灵的医治，我父亲也表现出同样的情况对待他的妻子和孩子们（我需要说明，经过我母亲长年的祷告，借着神医治的大能，我现在84岁的父亲已经极大的转变了。他现在很有爱心，也是一个平和的人，正在享受他的退休生活）。
       对我来说，主要的问题不是在孩童期间受到了那些对待，而是我一直有错误的回应，开始时我不能饶恕父亲并定义他是一个愤怒而且缺乏耐心的人。猜猜看是怎样？我走在了他同样的模式中。容易被冒犯，没有耐心，生气---这些我最不喜欢的我父亲的性格却在我生命中显露出来。饶恕，悔改，释放，多亏十字架的大能才使我从这些模式中被释放出来而得以自由。
       医治过去的伤害和从祖传的罪和咒诅中被释放出来是一个旅程，很有必要从医治事工里来领受这种服事。如果你不愿意做，那就为了你的孩子而做！
       “你们要赞美耶和华！敬畏耶和华，甚喜爱祂命令的，这人便为有福。他的后裔在世必强盛，正直人的后代必要蒙福。”（诗篇112:1-2）

婚姻是榜样

       主对我和我丈夫有明确的指令，就是把主放在我们的首位，我和丈夫以及我们的婚姻是第二位，接着是我们的孩子，然后才是事业或休假。如果我们把我们的孩子放在夫妻之上，我们实际上是对下一代传播不敬重上帝安排的秩序，而当小孩们正要学习什么是正确的秩序安排的时期，却让他们埋下了自恋的潜在危险。

       有一天晚上，我丈夫和我准备离家去单独晚上约会，但我的儿子却要他的爸爸帮助他做些别的事情，我们很有智慧的告诉我们的儿子，他爸爸和他妈妈的关系位置要高过他与儿子的关系。儿子没有坚持自己的意愿，但我看见儿子年轻的脸上显示出理解和满意的表情。现在犹大已经结婚并有两个孩子。他有规律的带妻子晚上约会，在观察榜样的环境里成长出来，他也在为自己的孩子树立榜样。
       讲到晚上约会，我非常感谢，在我结婚以后的生活中，我的丈夫几乎每个星期都带我一对一的晚上约会。不仅是有一个美好的不被打扰的谈话环境，一个我不需要煮饭但却有美味的食物，和丈夫不会被人打扰而对我的全心关注，同时也是对孩子们的宣告，我们夫妻彼此相爱。当孩子们知道他们的父母彼此相爱并且渴望在一起共度时光，这在孩子们心中会产生很大的安全感。

       以弗所书5章讲到上帝对婚姻的设计。丈夫爱妻子像基督爱教会，并把自己给了教会。妻子顺服丈夫。当一个丈夫显示出他是无条件的，用牺牲的爱对待他的妻子，妻子是很容易顺服在这样的爱下面。顺服一个顺服上帝的丈夫是很容易的。
      这段经文的最后一段说出了关键“然而你们各人都当爱妻子，如同爱自己一样，妻子也当敬重她的丈夫。”我注意到，怎样尊重我丈夫对他是非常重要的。一个妻子也渴望丈夫的爱。在婚姻里的彼此的爱和尊重，对孩子是一个主要的榜样。当一个儿子看到父亲对待母亲的方式，他也将同样对待她和其他的妇女甚至他将来的妻子。当一个女儿看到她的妈妈对丈夫说话的态度，她也会这样对待与异性的关系。看到她的父亲关爱和尊重的语气对待母亲，就是在告诉她，自己应该怎样被异性对待和被保护，这样可以避免她落入危害性的关系中。当她知道了自己的价值，她是不容易屈就去选择次好的福分。
       我注意到，当我和丈夫有一点不赞同，是怎样的影响我们的孩子们。显示出尊重对方不同的意见，以及健康的解决婚姻中的问题，可以训练孩子观看学习。我听有人说过，夫妻绝不应该在孩子们面前争吵。但我相信让孩子们能看到健康的解决分歧的方法是更好的，使得他们将来也同样有能力在生活中健康的解决问题。
追求神的榜样

       很多年前，主就清楚的告诉我，说，“如果你完成你的呼召，你的孩子也会完成他们的呼召。”指令很明确，就是，我追求神给我的命定，不只是有关于我，但也包括我的下一代。
       因着神的恩典，丈夫和我非常荣幸的参加了“多伦多运动”的领袖团队，持续直到今日，小名叫“多伦多祝福。”或是“天父的祝福。”因为从1995年开始，我们就是“承接火焰-多伦多”的同工，我们的孩子们是在复兴的氛围之中成长。从2003年起，我们是“承接火焰-多伦多”的领袖团队同时，主启示我们：像大卫的帐幕中一样，在灵里持续赞美和祷告的重要性。我们也参与到建立祷告殿的事工。所以，我们的孩子们也在这样的氛围里成长。现在他们在祷告殿里，是敬拜团队的领袖，代祷者，歌唱者，和弹奏乐器者。我们较小的孩子经常在祷告殿里做学校作业。我在写这本书的时期，我们两个大女儿刚刚从祷告殿大学毕业。一个得到神学和祷告领袖的学位。另一个得到两年的音乐专业的证书。
       尽可能的，我们要求我们的孩子们敞开在神的荣耀和同在中。如此帮助他们成为了今天的样式---激进的，火热的爱神。
      希望我们的孩子看见父母每天花时间祷告，看见我们做父母的每天在学习神的话语，看见我们在汽车里，在家庭里敬拜和听敬拜歌曲。希望他们被我们引导忠实的来参加教会，最重要的是：真实的追求这“贵价的珍珠”------耶稣基督。
下一代的见证（1）
Gabrielle 我们21岁的女儿

美国 堪萨斯

       “Wisdom is justified by her children.”没有比通过你的孩子来检查你生命中的果实更好的方式。他们是一面面小镜子，不停的在你周围提醒你，有关你的力量，软弱，喜好等等，孩子们从大人们设立的榜样来学习。在你生命当中是否有智慧的做出的选择，不论是以前的，现在的，或将来的，都将在你的孩子身上表现出来。
       作为父母亲21岁的女儿，看待他们的生命，我可以诚实的说：“智慧。”为什么？因为我看到他们是怎样的首先跟随主耶稣，每天花时间与祂在一起，祷告，学习神的话语等等，产生出了我们六个敬畏神，爱慕耶稣的儿女。
       如同保罗说，“效法我，就像我效法基督”（林前11:1），因此孩子会看他们在上的权柄，是否有效法基督的榜样。有时候我也很受到鼓励，因为在我成长时期，事实上，我的父母亲从不叫我做他们不愿意做的事情。每早晨醒来，告诉我要花一些时间与耶稣在一起（读圣经，祷告，写日记），但是有很多的时候，我溜下楼，然后看见父母亲在与主独处，跪在一段经文前流泪。还有他们投入在祷告殿中无法计算的时间，有些人可能认为愚拙；但是他们的生命和他们孩子们的生命一起见证了这才是真正的智慧！他们的行为，远远超过他们的话语，是我里面产生出顺服亲近主的巨大渴望。到今日为止，他们像基督一样的形象是我最好的榜样，我也继续效法他们，像他们效法基督。
下一代的见证（2）
Georgina 22岁的歌手

巴斯郡 英国

       绝大多数的日子，我从学校回来都需要饶恕一些人：一个老师，或同学，或兄弟姐妹。只要一眼看到母亲，她马上就会知道。她会帮助我坐下来，然后问我一些问题，“他们如何使你有这样感受？他们从你偷去了什么？”然后我们一起祷告解决。她不只是告诉我要饶恕，但陪伴我一起走过。她显示给我，怎样保持正确的心态。
       有一次很特殊的情形，我的父母被人不公平的对待和误会。在这一些列不公平的事件中他们的回应既奇妙又使我不解。爸爸的回应虽然是坚定而且清楚的，但其中完全没有冲动或暴发出愤怒。这是来自父亲真儿子的位份。他交给天父来为他争战，让天父来把握人生的方向盘，对对方显示出谦卑和恩慈。我看见他们在话语上或行为上，都安息在天父的力量里，也让天父来带领他们来走这条最好的也是唯一的道路。妈妈和爸爸与上帝有很深的关系，从不妥协，但总是更多的进入。这是因为他们的根深深扎在天父里面，所以他们能够用恩典和平安来回应这样的情况。
       作为伟大的典范，我的父母从不只是告诉我，什么是对或错，好或坏，属神或不属神，但是他们显示在我面前。虽然当时我并没有明白，但是现在看我自己，就是在他们的影响下而成型的。我妈妈和爸爸带领我更深的进入神的爱，尽我所有的信靠祂，并把我们未来交在神手中。我期望我的信心和他们的一样坚定，就如同他们怎样成为我的榜样，我也成为其他人的榜样---就是耶稣基督的榜样。
下一代的见证（3）

Marta 28岁的宣教士

非洲 莫桑比克

       大约有三年的时间，海蒂贝克（Heidi Baker)指导我。我每天生活在她旁边，绝大部分的时间行走在布满灰尘的莫桑比克，少部分时间在西方世界。
       海蒂是一个满有感染力的导师，很多情况下我作决定，都是学习海蒂怎样跟随耶稣的榜样。很自然的我会问我自己，“在这种情形下海蒂会怎样做？” 

       最影响我的是什么呢？就是海蒂以各种不同的方式来谦卑自己，每一天，她都带着全心的爱，停在某人面前。------ 海蒂就是这样的丝毫没有虚假，她的心思意念与我曾经所遇到过的人都完全不一样（ 她总行走在超自然和不可能之中）
      有一天，我们在莫桑比克的一个村庄里有一个圣诞节聚会，我看到一个在发高烧生病的男孩正在挖沙子。他很瘦小，营养失调，生活在非常贫苦的状况。海蒂那孩子一样的形象出现在我的头脑中，我确信只要我去拥抱这个男孩，用手吧他抱起来他就会得医治。
       我去抱起了他，同时有人打断我想要和我说话。我吧这个男孩子又放回地上，走去旁边一会。当我转身回来时，这个男孩有了完全不同的面容，刚刚他还虚弱得几乎站不住，现在，突然之间，他正边笑边四处跑着。
海蒂的榜眼一直持续地教导我像小孩子一样的信靠神，在完全的单纯之中。
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INTRODUCTION
THIS BOOK IS DESIGNED for the parent who longs primarily for their children to excel in what really matters in life --- loving God with all of their heart, soul, mind, and strength. Out of the place of an awakened, burning heart we can see them live out the fullness of His destiny for them.
       This book is also for those who mentor children, teenagers, and young adults, not necessarily as biological but as spiritual parents. The apostle Paul state in First Corinthians 4:15, “For though you might have ten thousand instructors in Christ, yet you do not have many fathers; for in Christ Jesus I have begotten you through the gospel.” There is a desperate need for spiritual father and mothers to help mold a generation to walk in their God-given calling.

       Desiring for our children and those in our influence to be doctors, nurses, lawyers, musicians, missionaries, leaders, or politicians is indeed noble. Yet keeping the first commandment in first place and “majoring on the majors” is necessary to instill in them a value for loving and obeying the One who created them for greatness. Out of that place of putting Him and His ways in the center, all the rest is added on as a bonus.

       God is raising up generations who wholeheartedly seek Him and love Him with a burning passion. Jesus is indeed coming again to the earth, this time as the Bridegroom King, victorious and glorious. That monumental even is coming soon. It will be preceded by a great ingathering of souls, as many come to know Him. The love of the bride of Christ for the coming Bridegroom will burn brightly ---evidenced by worshiping prayer warriors on the earth, helping to usher in His return. 
       To that end, the purpose of this book is to help raise up generations of burning lovers of God, awakened in truth, advancing in their destiny, and helping to prepare the way for the coming of the Lord.
       ------- 

       My husband and I have been a part of the senior leadership team of Catch the Fire Toronto since 1995. We have been privileged to be part of a move of the Spirit that has touched millions around the globe. We have seen the Father’s love poured out, hearts and bodies healed, souls saved, and the Holy Spirit’s powerful touch awakening hearts in intimate love. Since 2003, we have also been part of the worship and prayer movement sweeping the globe. I help lead and build houses of prayer locally and abroad. It had been exciting and rewarding, yet there is a priority that comes before ministering to others, taking the stage, or obtaining titles. 

       The first ministry we will have is the ministry within our own home. I don’t want to change the world only to lose my children to it in the process. My ministry begins with ministering to the Lord, then my husband and my children.

       I’m not a psychologist, nor a theologian. I don’t subscribe to a particular, popular child-rearing strategy. I am a mother of six children, ranging in age from twenty-three to eleven ---Judah, Gabrielle, Aquila, Phoebe, Zoe, and Glory Anna --- who passionately love the Lord and are walking in ever-increasing levels of their prophetic destiny. I have numerous spiritual children whom I have had the privilege of influencing. I love the Lord; I love His Word and His ways. I write from these real-life experiences, and my hope is to see many more of the next generation released into their destinies. At the end of each chapter you will find testimonials from my children and others, sharing how 
the principles described impacted their lives and relationships with God.

       I certainly haven’t done everything right in parenting. I remember many times I have made mistakes or not followed the very advice I am giving. I have at times had nothing to say except, “I’m sorry. Lord, I’m sorry.” In those moments, the Lord’s voice, in my spirit, has interrupted my self-abasement, “Patricia, I cover your mistakes.” His peace sweeps anxiety away. I know that as I do my part in parenting, God will do His part, and He will bring good where I was weak. He is the best Father ever!

       ------- 

       A prophetically gifted friend of mine had a dream recently of the worldwide revival the Lord is about to bring to the earth. In the dream the years were fast-forwarded and he was an older man surrounded by young Christian leaders in the greatest revival the world has ever seen. They were asking him, in his old age, how the great awakening had started. “How did the revival start?” they inquired. “We ask because the world is on fire.”
       In his dream, my friend replied, “It began with the burning ones. Young men and women would gather together in burning rooms, and they began to call out for the fire of God. Houses of prayer and worship were springing up all over the globe, and they were known for their fire. They were known as burning rooms, full of burning ones, crying out day and night for the fire of God to sweep the planet.”
       He recounts, “I sat back and felt such love for these young leaders. I felt like a proud father. I was amazed at the hunger from these ones, and poured into them everything I could from my years of following the Lord and being able to witness the beginnings of the massive revival the world was in.”
       A world burning for Jesus begins with His bride’s heart burning for Him---that means mothers and fathers and sons and daughters. As a mother in the natural and in the faith, I want to help raise a generation to burn with passion and zeal for the One who is worthy of our abandoned devotion.

       It is my prayer that in this book you will find nuggets of wisdom and tools of truth to use as you walk the high calling of parenthood or mentoring. It really is true that the time we have the next generation in our grasp and in our homes goes so fast. Enjoy the journey. Indeed, “Children are a heritage from the Lord, the fruit of the womb is a reward.” (Psalm 127:3)   

1. BE A MODEL

Imitate me, just as I also imitate Christ. 1 CORINTHIANS 11:1

       Thomas is bright, focused, and calculated. His father, a chief executive officer of a company with various industrial plants scattered across North America, is also a man of faith and character who loves his wife and three children deeply. Thomas, now a junior in the University of Notre Dame’s business degree program, always has admired his father and is on track to be just like him.

       Lindsay has had two driving under the influence (DUI) incidents and three stays in rehabilitation facilities. She has spent some time in jail and is working on fulfilling court-ordered community service projects. Lindsay’s father, a former Wall Street trader, is an alcoholic and cocaine user who has spent numerous years in jail on charges such as insider trading, contempt of court, DUI, and domestic dispute. Lindsay despises her father, will not speak with him, and is on track to be just like him.

       What is the influence in the lives of Thomas and Lindsay directly linked to where they are today? Parental modeling.

       Fred’s father abandoned him and his mother when Fred was two years old. This caused Fred many insecurities n his childhood development. When entered middle school, a middle school teacher and high school basketball coach began to spend extra time with Fred, teaching him, training him, and taking him under his proverbial wing. He helped set Fred on a path of achievement and destiny and modeled what a father and husband should look like.

       Timothy’s mother, Eunice, and grandmother, Lois, were godly women, but his father was an unbelieving Gentile. Paul starts the First Epistle to Timothy stating the following, “Paul, an apostle of Jesus Christ, by the commandment of God our Savior and the Lord Jesus Christ, our hope, to Timothy, a true son in the faith.”

       What was the influence in Fred and Timothy’s lives linked to how their lives were lived? Mentor modeling.
PARENTAL AND MENTOR MODELING

       Whether we know it or not, or like it or not, as parents and mentors, the loudest words we speak are the lives we 
live. Little eyes are watching, little ears are hearing, and family patterns are being propagated.

       If we exemplify in our live and homes the fruit of the Spirit. We will propagate children and protégés of similar character. A plentiful supply of love, joy, peace, patience, kindness, goodness, faithfulness, gentleness, and self-control (Galatians 5:22-23) is evidence of the Spirit reigning over the flesh in our lives. We will help produce children of a parallel nature. Conversely, hatred, discouragement, hostility, impatience, harshness, fear, shame, inconsistency, and lack of self-control in our lives will propagate insecurities, wounded hearts, and similar behaviour in younger lives. 

JESUS AS OUR MODEL

       Not only was Jesus the greatest model on earth but He also taught the principle of modeling as one of importance. He followed His Father’s footsteps, saying, “Most assuredly, I say to you, the Son can 
do nothing of Himself, but what He sees the Father do; for whatever He does, the Son also does in like 
manner” (John 5:19). Jesus represented His Father, saying, “If you had known Me, you would have have
known My Father also; and from now on you know Him and have seen Him --- He who has seen Me has seen Father” (John 14:7,9). 
       Being Christlike is a colossal aim in life. Jesus modeled servanthood, telling His disciples that He did not come to be served but to serve (Matthew 20:28). He modeled prayer, forgiveness, power, authority, and most of all love. Jesus’ humility also speaks volumes, seeing as He was the exalted Son of God. The apostle Paul admonishes us in Philippians 2:5-8 to “Let this mind be in you which was also in Christ Jesus --- He humbled Himself and became obedient to the point of death.” 

HEALING OF THE HEART

       So what can keep us from being good role models to our children? Oftentimes it is the things that were modeled to us, largely by our parents, but also by authority figures, peers, friends, culture, and society. Additionally, issues of our hearts that have wounded us cause ungodly reactions or expressions in our behaviour.

       One of the greatest gifts you can give your children is a healthy marriage, and one of the greatest gifts you can give your marriage is a healthy you.

       Our dear friends Chester and Betsy Kylstra are the founders of Restoring the Foundations International, a ministry of healing and deliverance. My husband, John, and I have received a great deal from this ministry in helping to heal wounds in our hearts and break family patterns we didn’t want propagated in our children’s lives.

       For example, anger was frequently demonstrated in the home I grew up in. My father’s father was an angry man, and stories I heard from relatives told of how his anger was unleashed on my father. In fact, if not receiving physical punishment, my father was locked in the barn or in the basement of his Dutch childhood home for long periods of time. Without knowledge or application of healing of the heart principles, my father grew up to also demonstrate anger towards his wife and children. (I need to add that after much prayer on the part of my mother, and by the healing power of God, my father, now age eighty-four, is greatly changed. He is a loving, peaceful person and is enjoying blessed retirement years.)

       The problem was not so much what was done to me in my childhood years but the fact that I reacted wrongly, initially holding unforgiveness toward my father and judging him as being an angry, impatient man. And guess what? I was on track to be just like him. Easily irritated, impatient, angry --- the very things I didn’t like in my father became traits I demonstrated. Forgiveness, repentance, deliverance, and application of the power of the cross to set me free of these patterns were crucial.

      The journey of healing hurts from the past and finding freedom from generational sins or curses is well worth the effort taken to receive prayer ministry or counselling. If you don’t do it for yourself, do it for your children!

       “Blessed is the man who fears the Lord, who delights greatly in His commandments. His descendants will be mighty on earth; the generation of the upright will be blessed” (Psalm 112:1-2).
MARRIAGE IS MODEL

       The Lord made clear to my husband and me that our priorities were be the Lord first, each other and our marriage next, our children after that, and then ministry (or vocation). If we put our children before our spouse we are actually propagating disrespect for God’s designed order and potentially 
propagating narcissism in little ones who need to learn proper priorities.

       One day, when my husband and I were about to leave for a date night but our son wanted his dad to do something else with him, we tactfully explained to our son that his father’s relationship with his mother was of a higher priority than his relationship with his son. Instead of trying to insist on his own desires, I saw a look come over our young son’s face of understanding and contentment. Today Judah is married with two sons of his own. He takes his wife on regular date nights, living out the example he observed growing up, whilst modeling it for his own sons.

       Speaking of date nights, I have greatly appreciated the fact that almost every week of our married life, my husband has taken me out for one-on-one time. Not only is it wonderful to have uninterrupted conversation, a nice meal that I didn’t have to cook, and the undivided attention of my husband but it is also a statement to our children that we love each other. There is a security in the heart of a child that comes from knowing that their parents love each other and desire time together.

       Ephesians 5 speaks of God’s design for marriage. The husband is to love his wife as Christ loved the church and gave Himself for her. Wives are to submit to, or be subject to, their husband. As a man demonstrates sacrificial and unconditional love towards his wife, it is easy for the wife to submit to such a love. It is much easier to submit to a man who is submitted to God.  

       The last verse of this chapter hits the proverbial nail on the head, “Nevertheless let each one of you in particular so love his own wife as himself, and let the wife see that she respects her husband.” I’ve noticed how respect demonstrated to my husband is very important to him. And a wife longs for the love of her husband. Mutual love and respect in a marriage is a major life model for children. When a son sees the way his father treats his mother, he will, in turn, treat her and other women, including his future wife, similarly. When a daughter watches her mother speak to and about her husband, it ingrains in her how to relate to the opposite sex. Seeing her dad treat her mother with kindness and respect speaks volumes to her about how she should be treated by men and protects her from falling for destructive relationships. When she knows her value, she is much less likely to settle for second best.

       I have noticed how unsettling it is for our children if John and I have the slightest disagreement. Demonstrating respectful disagreements and healthy conflict resolution in marriage trains the children watching. I have heard it said you must never argue with your spouse in front of your children. I believe it is good for children to witness healthy resolution in order to enable them to also live out healthy settlements.

-------

MODELING THE PURSUIT OF GOD

       Years ago the Lord spoke clearly to me, saying, “If you fulfill your calling, your children will fulfill theirs.” It was a directive that my pursuit of His destiny for me was not just about me but also for the next generation.

       By the grace of God, John and I have had the enormous privilege of being a part of the move of the Spirit flowing out of Toronto, sustained through today, nicknamed “The Toronto Blessing.” Or “The Father’s Blessing.” Because we have been on staff at Catch the Fire Toronto since 1995, our children have virtually been raised in an atmosphere of revival. Since 2003, the Lord has given us the revelation of the importance of sustained prayer and worship in the spirit of the tabernacle of David. We have been a part of building the house of prayer since that time and give leadership to the Catch the Fire Toronto House of Prayer. Thus, our children have also grown up in that atmosphere. They are now worship leaders, intercessors, singers, and musicians in the house of prayer. Our younger children often do their homeschool work in the house of prayer. At the time of this writing, our older daughters are graduating from International House of Prayer University in Kansas City. Gabrielle is graduating as salutatorian, with a degree in theology and majoring in house of prayer leadership. Aquila is graduating with a two-year diploma I music.

       As much as possible we want our children exposed to the glory and presence of God. It has helped shape them into who they are today---radical lovers of God.

       May our children find us spending time in prayer each day. May they find us studying the Word of God. May they find us worshiping, listening to worship music in our cars and homes. May they be led by us in diligent church attendance and, most importantly, in radical pursuit of the “pearl of great price” --- Jesus Christ. 

NEXT GENERATION TESTIMONIALS

Gabrielle Bootsma, our twenty-one-year-old daughter

Kansas City, USA
       “Wisdom is justified by her children” (Matthew 11:19). There’s no better way to test the fruit your life is producing than through your children. They are the little mirrors constantly running around reminding you of your strengths, weaknesses, habits, etc. Children learn from the example set before them. The wisdom of the decisions you’ve made in your life, whether past, present, or future, will be fleshed out in the life of your kids.

       As a twenty-one-year-old daughter to my parents, I can honestly look at their lives and say “wisdom.” Why? I see how the choices they’ve made to follow the Lord first, to spend time with Him daily, to pray, fast, study the Word, etc., have produced six God-fearing lovers of Jesus.

       As Paul said, “Imitate me, just as I also imitate Christ” (1 Corinthians 11:1), so children will look to the authority above them as their example of Christ. Something so encouraging to me growing up was the fact that my parents would never call me to do something that they themselves weren’t willing to do. Every morning as I woke, I was told to spend time with Jesus (read my Bible, pray, and journal), but they were unaware of the numerous times I would sneak downstairs and see them in the privacy of their time with the Lord, in tears as they were bent over a passage of scripture. Or the hundreds of hours they spent in the house of prayer, something many would consider foolish; yet their lives and the lives of their children testify that it truly wisdom. Their actions, far more than just their word, produced the desire in me to obey and spend time with the Lord. To this day, they are my greatest example of Christlikeness, and I continue to imitate them as they imitate Christ. 

Georgina Brooks, twenty-two-year-old singer
Bath, England

       Most days I would come home from school needing to forgive some-one-a teacher, classmate, or one of my siblings. One look at Mum, and she knew. She would usher me to sit down and ask me these questions, “How did they make you feel? What did they steal from you?” Together we would pray it through. She didn’t just tell me I needed to forgive, but walked it through with me. She showed me how to keep my heart right.

       There is one situation in particular where my parents were mistreated, and during these unfair events their response was amazing and provoking. Dad’s reaction, though firm and clear, was not harsh or out of anger. It was from a place of sonship. He allowed the Father to fight for him, to take the steering wheel, showing humility and extending grace to the other party. Through it all, I saw by both their words and actions that resting in the strength of our heavenly Father and allowing Him to take the lead is the best and only way. Mum and Dad have a deep relationship with God, never compromising, but always pressing in for more. It’s because they had deep roots within the Father that they could react to such a situation with grace and peace.

       As great role models, my parents never just told me what was right or wrong, good or bad, godly or ungodly, but they showed me. Although I didn’t realize it at the time, as I watched my parents what I saw shaped me into who I am now. My mum and dad caused me to go deeper into the love of God, trusting Him with all I am and will be. I want my relationship with God to be as strong as theirs, so that as they have been to me I can be to others --- a role model of Jesus Christ.

 Marta Soderberg, twenty-eight-year old missionary
Pemba, Mozambique

        For nearly three years I have been mentored by Heidi Baker. I have daily walked by her side, most often in the dust of Mozambique and a few times in the West.

       Heidi is a contagious mentor, and in many situations I make it my quest to follow Heidi’s example as she followed Christ. It comes naturally to ask myself, “How would she have responded in this situation?”
       What has impacted my life the most? It is the thousand ways Heidi chooses to humble herself, the way she every single day stops for someone in front of her and loves with her whole heart. It is the way she doesn’t have a fake bone in her body, and it’s her mind that thinks in a whole different way from anyone I have ever met (always walking in the impossible). 

       One day when we had a Christmas party in a village in Mozambique, I found a boy shivering in the sand with a high fever. He was tiny, malnourished, and in such a rough state. Heidi childlikeness came to mind, and I was convinced that all I had to do was to hug and hold this boy in my arms, and he would be healed.
       I held him and was interrupted by someone who wanted to talk to me. I laid the boy back on the ground and walked away for a moment. When I turned around the boy had a whole new countenance. He had been too weak to stand to his feet before; his knees couldn’t hold him up. Now, all of a sudden, he was running around laughing!

       Heidi’s example is constantly teaching me to believe like a child, in all simplicity.

